

## UN COVID-19 Vaccination Programme for eligible UNJSPF retirees

Dear Colleagues,

Marco Breschi, the President of FAFICS, has received a letter on 24 May 2021 from Ms Rosemary McClean, Chief Executive of Pension Administration, UN Joint Staff Pension Fund (UNJSPF).

Following the message (in English and French) on this same subject that was addressed to you on 27th May (C/48/2021), extracts of this letter are provided below. You are invited to read carefully this letter.

Meanwhile, I am trying to find out whether the content of this letter applies to beneficiaries as well as retirees.

Best regards,  
Georges Kutukdjian  
President of AFUS

-----  
“ Dear Marco,

The United Nations is rolling out a COVID-19 Vaccination Programme to UN personnel who are not covered by their host-country vaccination programmes within an acceptable timeframe or with a WHO-approved vaccine. Within this context, eligible UN retirees in affected countries can receive COVID-10 vaccinations through the UN system-wide vaccination initiative. In terms of eligibility, as per UN instructions, it is specified that only former UN System staff who are now retirees and are in receipt of a periodic benefit payment from the United Nations Joint Staff Pension Fund (UNJSPF) are eligible to be vaccinated through this initiative .

In order to help our retirees take advantage of this opportunity , we would like to seek your support to inform all eligible retirees where there is an AFICS about the deployment of the UN COVID-19 Vaccination programme (emphasis added) so that these retirees can reach out to the Local Vaccine Deployment Coordinator (LVDC) in their country of residence to receive information on what steps they should take to complete registration in the UN vaccine registration platform. In this regard, please note the information provided below on how retirees can be registered for vaccination.

Please note that the Programme is primarily a workplace occupational health programme to allow UN Personnel to stay and deliver on mandates with confidence. As such, active workers in high-risk occupations will be prioritized, and retirees may not have access to vaccine in the first rounds.

### THE FUND’S ROLE AND ACTIVITIES

In order to help eligible UNJSPF retirees take advantage of this opportunity, the Fund is actively collaborating with the UN project team and has communicated with eligible UNJSPF retirees about the UN Vaccination Programme [whenever possible].

The UN COVID-19 Vaccination Programme is managed and coordinated by the UN Department of Operational Support. The UNJSPF is merely a data provider for this initiative and communicates with different entities like retiree associations and concerned organizations to relay information about the Programme deployment for eligible retirees.

The Fund is neither involved in the management of the Vaccination Programme nor associated decision-making. As such, the UNJSPF is not in a position to answer queries about the Programme (emphasis added).

## HOW CAN RETIREES BE REGISTERED FOR VACCINATION

Eligible retirees can be registered for vaccination in one of the following two ways:

### 1. Retiree Pre-registration by the UNJSPF:

For those eligible retirees who have an email address on record with the UNJSPF, the Fund was able to include their names as part of the pre-registered retiree population data upload for the UN Vaccination Programme; their information is, thus, included in the COVID vaccine registration platform Everbridge. Once the UN vaccine deployment starts in their respective country of residence, they will receive a system-generated email from the registration platform with a link to complete their registration process in Everbridge. We have informed eligible retirees to regularly monitor their email including the spam folder. We understand that once they complete their pre-registration in Everbridge and vaccines become available for retirees in their respective location, this retiree population will receive an email to schedule an appointment for vaccination based on priority. At this time, out of the 152 participating countries, 42 countries should have received the system generated emails to advise them on the next steps. This situation will evolve constantly as new countries get ready to deploy and eligible retirees in these countries will receive the system-generated email.

### 2. Retiree self-registration:

Retirees who do not have an email address on file with the UNJSPF cannot be pre-registered in the vaccination registration platform by the Fund, so they will need to self-register first in the registration platform. Upon local deployment, eligible UNJSPF retirees can self-register. Given that they could not be pre-registered due to lack of contact email on file, they cannot receive a system-generated email. Therefore, they should contact their UN Local Vaccine Deployment Coordinator (LVDC) on how to self-register; during self-registration they would also provide a contact email address or phone number in the system. When self-registration is completed, their information will be checked for eligibility for participation in the Programme by relevant UN entities. Once the LVDC has validated their data in the system, they will be added to the list of eligible retirees for vaccination and will be notified once vaccines become available based on priority.

## QUERIES

Retirees should consult the UN administered COVID-19 Vaccination webpage and all queries be directed to [COVIDVACCINES@UN.ORG](mailto:COVIDVACCINES@UN.ORG) (emphasis added).

Retiree resources

[UN COVID-19 Vaccination Webpage](#)

[UN System-wide COVID-19 Vaccination Programme Factsheet for UN System Retirees](#)

UN COVID-19 Vaccination Programme for eligible UNJSPF retirees  
UN COVID-19 List of Local Vaccine Deployment Coordinators with contact details (LVDC)  
(note that some countries might not have an LVDC appointed yet)  
Signed :

Rosemary McClean  
Chief Executive of Pension Administration  
United Nations Joint Staff Pension Fund"

---

## Programme de vaccination de l'ONU contre la COVID-19 pour les retraités éligibles de la CCPPNU

Les Nations unies sont en train de mettre en place un programme de vaccination contre la COVID-19 destiné au personnel des Nations unies qui ne serait pas couvert par les programmes de vaccination du pays hôte dans un délai acceptable ou qui ne disposerait pas d'un vaccin approuvé par l'OMS. Dans ce contexte, les retraités de l'ONU éligibles, dans les pays touchés, peuvent recevoir des vaccins contre la COVID-19 par le biais de l'initiative de vaccination du système de l'ONU.

Concernant les conditions d'éligibilité, conformément aux instructions de l'ONU, il est spécifié que seuls les anciens membres du personnel du système de l'ONU qui sont maintenant retraités et qui perçoivent une prestation périodique régulière de la Caisse commune des pensions du personnel des Nations unies (CCPPNU) peuvent être vaccinés dans le cadre de cette initiative.

### LE RÔLE ET LES ACTIVITÉS DE LA CAISSE

Afin d'aider les retraités de la CCPPNU à profiter de cette opportunité, la Caisse collabore activement avec l'équipe du projet de l'ONU et a informé les retraités éligibles de la CCPPNU à propos du programme de vaccination de l'ONU. La Caisse contactera également la Fédération des associations des anciens fonctionnaires, et l'aidera à informer les retraités éligibles pour lesquels la Caisse ne disposerait pas d'adresse électronique afin qu'ils puissent entreprendre les démarches nécessaires pour s'inscrire sur la plateforme d'enregistrement.

Le programme de vaccination de l'ONU contre la COVID-19 est géré et coordonné par le Département de l'appui opérationnel de l'ONU. La CCPPNU fournit uniquement les données nécessaires à cette initiative et communique avec les différentes entités comme les associations de retraités, les coordonnateurs pour le déploiement local des vaccins de l'ONU et les organisations concernées pour relayer l'information sur le déploiement du programme pour les retraités éligibles. La Caisse n'est ni impliquée dans la gestion du programme de vaccination ni dans la prise de décision associée. Ainsi, la CCPPNU n'est pas en mesure de répondre aux questions concernant le programme.

### INSCRIPTION

Les retraités éligibles peuvent être inscrits pour se faire vacciner de l'une des deux manières suivantes :

1. Pré-inscription des retraités par la CCPPNU : Pour les retraités éligibles qui ont une adresse électronique dans les registres de la CCPPNU, la Caisse a pu inclure leurs noms dans la liste de retraités préinscrits pour le programme de vaccination de l'ONU ; leurs informations sont donc

incluses dans la plateforme d'enregistrement pour les vaccins contre la COVID-19. Lorsque le déploiement des vaccins de l'ONU aura commencé dans leur pays de résidence, ils recevront un courrier électronique généré par le système de la plateforme d'inscription de l'ONU avec un lien pour compléter leur processus d'inscription. Une fois qu'ils auront terminé leur pré-inscription et que les vaccins seront disponibles dans leur lieu de résidence, ces retraités recevront un courrier électronique pour fixer un rendez-vous pour la vaccination, en fonction des niveaux de priorité définis par l'ONU.

2. Auto-inscription des retraités : Les retraités pour lesquels la CCPNU ne dispose pas d'une adresse électronique ne peuvent pas être préinscrits sur la plate-forme d'enregistrement des vaccinations, ils devront d'abord s'inscrire eux-mêmes . Lors du déploiement local des vaccins, les retraités de la CCPNU éligibles pourront s'auto-inscrire. Ils devront contacter leurs coordonnateurs pour le déploiement local des vaccins de l'ONU pour savoir quand et comment s'inscrire sur la plate-forme d'enregistrement. Une fois l'auto-inscription terminée, les informations saisies sur la plateforme d'enregistrement seront vérifiées par les entités compétentes de l'ONU pour vérifier leur éligibilité vis-à-vis du programme de vaccination. Une fois leur auto-inscription validée, ils seront ajoutés à la liste de retraités éligibles à la vaccination et seront informés lorsque les vaccins seront disponibles, en fonction des niveaux de priorité établis par l'ONU.

#### ORDRE DE PRIORITÉ DES VACCINATIONS

Le programme est avant tout un programme de santé sur le lieu de travail visant à permettre au personnel de l'ONU de continuer à travailler et de remplir les missions en toute confiance. Par conséquent, les travailleurs actifs dans les professions présentant un risque élevé seront priorités, et les retraités éligibles sont susceptibles de ne pas avoir accès au vaccin lors des premiers tours.

#### QUESTIONS

Toutes les questions relatives à ce programme doivent être adressées aux coordonnateurs pour le déploiement local des vaccins de l'ONU ou à l'adresse électronique générique surveillée par l'ONU [COVIDVACCINES@UN.ORG](mailto:COVIDVACCINES@UN.ORG) .

Le site de ressources géré par l'ONU dédié au programme de vaccination contre la COVID-19 fournit également un grand nombre d'informations sur le sujet, et nous encourageons vivement les retraités intéressés à consulter ce site et les documents qui y sont publiés.

#### RESSOURCES

- \* Site-web sur le programme de vaccination de l'ONU contre la COVID-19
- \* Fiche d'information sur le programme de vaccination des retraités du système de l'ONU contre la COVID-19
- \* Liste des coordonnateurs pour le déploiement local des vaccins de l'ONU
- \* Adresse électronique pour les questions : [COVIDVACCINES@UN.ORG](mailto:COVIDVACCINES@UN.ORG)

